

Education

CityU has a well-earned reputation as an innovative hub for research and professional education and for addressing global issues and empowering positive change.

教育

城大以創新精神專注於研究及專業教育兩大領域，致力為全球議題尋找解決方案，並推動社會進步，為此享譽國際。

World University Rankings  
全球大學排名

RANK  
#53

Quacquarelli Symonds (QS)  
World University Rankings 2022  
QS 2022 年世界大學排名榜

RANK  
#18

Quacquarelli Symonds (QS)  
Asia University Rankings 2021  
QS 2021 年亞洲大學排名榜

RANK  
#4

Quacquarelli Symonds (QS)  
"Top 50 under 50" in 2021  
QS 2021 年「建校未滿50年  
全球50所最佳學府」排名榜

Academics

By working closely across campus, our faculty and staff strengthen the development of our academic programmes and nurture an environment in which learning flourishes.

學術

城大教職員通力合作，加強課程發展，並營造促進學習的理想環境。

140+

Over 140 CityU faculty members are listed among the top 2% of the world's most highly cited scientists, according to metrics compiled by Stanford University in 2021.

根據美國史丹福大學於2021年公佈的排名指標，逾140位城大教研人員被列為全球排名前2%論文被高度引用的科學家。

70%

70% of our faculty are from places outside Hong Kong.

70%學術人員來自香港以外地區。

35

Our international faculty come from 35 countries/regions.

我們的國際學術人員來自35個國家/地區。

Research

We identify solutions to critical global challenges by extending the frontiers of knowledge both within and beyond existing research paradigms.

研究

城大在現有研究範圍之內及之外，均致力擴闊知識領域，為全球重大難題尋找解決方案。

\$655m+

Total approved funding for ongoing ITF, contract research and government funded projects 2020/21

2020/21年度進行中的創新及科技基金、合約研究及政府資助研究項目的已批准撥款

#1

#1 in HK

CityU is 1st among local universities for the 5th consecutive year in the top 100 worldwide universities granted US utility patents by the National Academy of Inventors. Overall, we are ranked 51st in the world.

香港第1位

城大連續五年獲美國國家發明家學院選為全球頂尖100所獲頒最多美國專利的大學之一，香港排名第1位，全球排名第51位。



With the approval of the Ministry of Science and Technology of China, CityU has established 2 State Key Laboratories and 1 Chinese National Engineering Research Center.

城大獲國家科學技術部批核，成立了2所國家重點實驗室及1所國家工程技術研究中心。



To foster interdisciplinary research, CityU has established 3 Research Institutes, 21 Research Centres, and 10 Applied Strategic Development Centres covering different areas of strategic importance.

為加強跨學科研究，城大設立了3所研究院、21所研究中心、10所應用策略發展中心，涵蓋多個具策略重要意義的領域。

14

Faculty members named as Highly Cited Researchers for 2020 by Clarivate

膺選為科睿唯安2020年「高度被引用的科學家」教研人員的數目

5

Interdisciplinary research areas listed in the Strategic Plan 2020-2025: One Health, Digital Society, Smart City, Matter and Brain.

《2020-2025年策略性發展計劃》訂出5大主要跨學科研究領域：健康一體化、數碼化社會、智慧城市、物質科學與腦科學。

#1

#1 in HK

Citations per Faculty in QS World University Rankings averaged over a 5-year period from 2017 to 2021.

香港第1位

QS世界大學排名榜2017至2021年間「論文引用數量」五年平均值。

622

By June 2021, CityU's IP portfolio consists of 622 patents granted with a further 488 patents pending.

及至2021年6月，城大的知識產權情況為：622項專利已獲批予，488項專利申請待決。

### Student Life

Our students explore their individual potential and collaborate with others in exciting new ventures through a dynamic campus life.

### 學生生活

我們的學生透過活力多姿的校園生活，發展個人潛能，並且結伴協作，探索創新。

**300**

Number of start-ups expected in three years through CityU's flagship innovation and entrepreneurship programme, HK Tech 300, with an investment of **HK\$500 million**.

城大旗艦創新創業計劃「HK Tech 300」投入**港幣5億元**，預期在三年內成立初創企業的數目。

**\$124m**

Total amount of scholarships awarded  
獎學金總金額

**40**

Countries/regions where CityU internships are held  
學生前往實習工作的國家/地區數目

**400+**

Exchange partners in **45** countries/regions  
交換生計劃夥伴院校逾**400**所，覆蓋**45**個國家/地區

**80+**

Nationalities represented in CityU student body  
城大學生所屬國籍

### Campus development

CityU continues to invest in key strategic areas over both the long- and short-term. We support building physical spaces for enhancing our teaching and research environments, and attracting highly talented scholars and students to campus.

### 校園發展

城大持續在重要策略領域作短期及長期投資，支持擴建校園以提升教研環境，並吸引才華洋溢的學者和學生加入城大。

**\$2.3 billion**

#### Jockey Club One Health Tower

With an investment of **HK\$2.3 billion**, this **15**-storey Tower's floor area of **24,300** square metres will house lab areas specially designed for learning and research needs, a **1,600**-seat auditorium for international conferences and cultural performances, and a well-equipped indoor sports complex.

#### 賽馬會健康一體化大樓

這棟大樓投資總額為**港幣23億**，高**15**層，總面積達**24,300**平方米，包含專為教學與研究而設的實驗室區域，並設有一個**1,600**座位、可用作舉行國際會議及文化表演的演奏廳，以及一個設備完善的體育中心。



#### Teaching Farm

Guided by the core principles of One Health, a technologically advanced dairy farm is under construction in Lam Tsuen. The farm will help to improve animal production and train veterinary professionals through practical hands-on experience. It will provide delicious milk and ice cream for the campus community.

#### 教學農場

按照健康一體化理念，城大於大埔林村興建技術先進的動物醫學教學農場，用作改善家畜生產及提供實際畜牧體驗，以培育獸醫專業人才，並為城大社群供應美味可口的牛奶及雪糕。

**3,167**

#### Student hostels

The new student hostels at Whitehead in Ma On Shan and Tat Hong Avenue in Kowloon Tong will provide **3,167** bed places.

#### 學生宿舍

位於馬鞍山白石及九龍塘達康路的新學生宿舍將提供**3,167**個宿位。